



ကေအဲန်ယူ- ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး
ဗဟိုဌာနချုပ်
ကော်သူးလေ
www.knuhq.com

(၇၄) ကြိမ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ သို့
ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး မှ ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာ

ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀)ရက်နေ့၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်

ယနေ့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀)ရက်နေ့သည် (၇၄)ကြိမ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ဖြစ်ပြီး ချင်းတစ်မျိုးသား လုံးအတွက် တန်းဖိုးမဖြတ်နိုင်သော နေ့ထူးနေ့မြတ် ဖြစ်ပါသည်။ ချင်းအမျိုးသားတို့၏ တန်ဖိုးရှိလှသော ဤ နေ့ထူးနေ့မြတ် အခါသမယတွင် ချင်းအမျိုးသားတို့၏ အမျိုးသားဂုဏ်ရိသေသ ကြန်အင်လက္ခဏာများ တို့ကို အကောင်းဆုံး ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ကြပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓါတ်၊ ဂုဏ်သိက္ခာ အရှိန်အင်အားများ နှင့်ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏လူမျိုးတိုင်းတို့သည် မိမိတို့၏လူမျိုးတစ်မျိုးအနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ ရှင်သန်ရပ်တည်နေထိုင်ချင်ကြပါသည်။ ချင်းအမျိုးသားများသည် လူမျိုးတစ်မျိုးတစ်မျိုး၏ ဝိသေသဂုဏ်အင်္ဂါလက္ခဏာရပ်များဖြစ်သောသမိုင်းယဉ်ကျေးမှု၊ ထုံးတမ်းစဉ်းစား၊ စကားနှင့် စာပေတို့ဖြင့် ပြည့်စုံသော လူမျိုးတစ်မျိုးဖြစ်သည့် အလျောက်လွပ်လပ်မှု၊ တန်းတူမှု၊ တရားမျှတမှု တို့ကို ရရှိခံစားလိုကြပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ချင်းအမျိုးသားနေ့သည်ချင်းလူမျိုးများတို့၏သူ့ကျွန်မခံလိုသည့်စိတ်ဓါတ်၊နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေးစိတ်ဓါတ်၊ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓါတ်နှင့် လူထုဆန္ဒ အရ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြင့် အုပ်ချုပ်သည့်စနစ်ကို မြတ်နိုးသည့် စိတ်ဓါတ် တို့အပေါ် အခြေခံ၍ ပေါက်ဖွားလာခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အတွက် မိမိလူမျိုး လွတ်လပ်ရေးအတွက် နယ်ချဲ့ကို ပြန်လည်တွန်းလှန် မောင်းထုတ်နိုင်ရန် ၁၉၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ (၂၀)ရက်နေ့တွင် ချင်းအမျိုးသားများ ပညာမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ မှသည် ချင်းအမျိုးသား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ သို့ ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည့် ဦးဝမ္မသူးမောင်း ကို သော်လည်းကောင်း၊ ချင်းအမျိုးသားများ၏ နိုင်ငံရေးသမိုင်းတွင် ပထမ ဦးဆုံးနိုင်ငံရေးအဖွဲ့ အစည်းဖြစ်သော ချင်းတောင်တန်းညီညွတ်ရေးအဖွဲ့၏ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး လှုပ်ရှားမှုကိုသော် လည်းကောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ချင်းဝိသေသတိုင်း၌ နယ်ချဲ့အမေ့ပြုရိုက်ရက်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို ဖျက်သိမ်းပြီး ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်အား အစားထိုးကျင့်သုံးရန် အဆိုကို အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့် လှုပ်ရှားမှုများ တို့ကို ဂုဏ်ပြု အပ်ပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်တွင် ဗမာစစ်တပ်မှ မတရား အာဏာသိမ်းသည့် အချိန်မှစ၍ စစ်ကျွန်ဘဝမှ လွတ် မြောက်နိုင်ရန် ချင်းအမျိုးသားများသည် ဖိနှိပ်ခံဘဝတူတိုင်းရင်းသားများတို့နှင့်အတူ ယနေ့ချိန်ထိ တိုင်အောင် ဆက်လက်ပြီး တိုက်ပွဲဝင်နေမှုကို ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံးအနေဖြင့် ချင်းအမျိုးသား တို့၏ ဇွဲသတ္တိ၊ စိတ်ဓါတ် တို့ကို လေးစားအသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ယူအပ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ယနေ့ကျရောက်သည့် (၇၄)ကြိမ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့တွင် စစ်အာဏာရှင်စနစ်နှင့် အာဏာရှင် စနစ်အလုံးစုံချုပ်ငြိမ်းရေးမှသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများနှင့် ချင်းအမျိုးသားများလိုလားသည့် နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက် ပန်းတိုင် နှင့် စစ်မှန်သောဖက်ရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရရှိသည်အထိ မိမိတို့ ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုး သားအစည်းအရုံး အနေဖြင့် အတူတကွ လက်တွဲတိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သံဓိဌာန်ပြုရင်း (၇၄)ကြိမ် မြောက် ချင်း အမျိုးသားနေ့သို့ သဝဏ်လွှာပေးပို့အပ်ပါသည်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး
ဗဟိုဌာနချုပ်
